
   
ŠILALĖS RAJONO SAVIVALDYBĖS

TARYBA

ŠILALĖS RAJONO SAVIVALDYBĖS TARYBOS 14 POSĖDŽIO PROTOKOLAS

2024 m. kovo 18 d. Nr. T2-4

Šilalė

Posėdis įvyko 2024-03-07 10.00 – 13.00 val. (Savivaldybės posėdžių salėje).

Posėdžio pirmininkas – Tadas Bartkus.

Posėdžio sekretorė – Sandra Balčienė.

Į rajono Savivaldybės tarybą išrinkti 25 nariai. Posėdyje dalyvavo 21 Tarybos narys

(sąrašas pridedamas). Nedalyvavo – Aistė Giedraitienė, Rolandas Toleikis, Rimantas Rimkus,

Tadas Sadauskis.

Posėdyje dalyvavo 14 kviestųjų asmenų (sąrašas pridedamas).

Tadas Bartkus informavo, jog balsavimas vyks per elektroninio balsavimo sistemą, jei

iškiltų techninių kliūčių siūloma išrinkti Balsų skaičiavimo komisiją, į kurią siūlomi Vida

Miknienė (pirmininkė), Gintas Navardauskas, Rima Norvilienė.

Tarybos nariai vienbalsiai pritarė vardinio balsavimo komisijos sudėčiai.

Darbotvarkė Tarybos nariams pateikta.

DARBOTVARKĖ:

1. Dėl pritarimo Šilalės rajono savivaldybės ir Klaipėdos apskrities valstybinės

mokesčių inspekcijos bendradarbiavimo sutarties pasirašymui.

Pranešėjas Artūras Mikalauskas.

2. Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2023 m. vasario 2 d. sprendimo Nr. T1-6

„Dėl Šilalės rajono savivaldybės viešosios tvarkos bei krizių valdymo ir civilinės saugos būklės

gerinimo 2023–2025 metų programos patvirtinimo“ pakeitimo.

Pranešėjas Mindaugas Mikutavičius.

3. Dėl pritarimo Šilalės rajono savivaldybės Antikorupcijos komisijos 2023 metų

veiklos ataskaitai.

Pranešėja Raimundė Gečienė.

4. Dėl Šilalės rajono vietinės reikšmės kelių objektų prioritetinių eilių 2024–2026 metų

sąrašo patvirtinimo.

Pranešėjas Justas Stankevičius.

5. Dėl Kelių priežiūros ir plėtros programos finansavimo lėšų, skirtų Šilalės rajono

savivaldybės vietinės reikšmės keliams (gatvėms) tiesti, rekonstruoti, taisyti (remontuoti),

prižiūrėti ir saugaus eismo sąlygoms užtikrinti, 2024 metų objektų sąrašo patvirtinimo.

Pranešėjas Justas Stankevičius.

6. Dėl prioritetinės valstybinės reikšmės kelių ruožų su žvyro danga asfaltavimo Šilalės

rajono savivaldybėje eilės patvirtinimo.

Pranešėjas Justas Stankevičius.

7. Dėl elektros oro linijų pirkimo.

Pranešėja Reimunda Kibelienė.

Elektroninio dokumento nuorašas
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8. Dėl sutikimo perimti Šilalės rajono savivaldybės nuosavybėn valstybei nuosavybės

teise priklausantį materialųjį turtą ir jo perdavimo Šilalės rajono savivaldybės viešajai

bibliotekai.

Pranešėja Reimunda Kibelienė.

9. Dėl savivaldybės turto perdavimo pagal panaudos sutartį.

Pranešėja Reimunda Kibelienė.

10. Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2023 m. gruodžio 28 d. sprendimo Nr. T1-

332 „Dėl leidimo rengti ir teikti projekto įgyvendinimo planą ir investicinį projektą“ pakeitimo.

Pranešėja Ineta Butvidienė.

11. Dėl viešosios įstaigos Laukuvos ambulatorijos reorganizavimo prijungiant ją prie

viešosios įstaigos Šilalės rajono ligoninės.

Pranešėja Ineta Butvidienė.

12. Mažumos valanda.

Posėdžio pirmininkas klausė, ar bus klausimų, pasiūlymų dėl darbotvarkės.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už darbotvarkę.

Darbotvarkė patvirtinta. Tarybos nariai vienbalsiai pritarė pateiktai darbotvarkei.

Balsavo: UŽ – 21.

Posėdžio pirmininkas priminė Tarybos veiklos reglamento nuostatas, kuriomis

vadovaujantis, Tarybos narys gali pateikti 3 klausimus, pasisakyti svarstomu klausimu 1 kartą,

prieš pradedant svarstyti klausimą, kuris jam sukelia interesų konfliktą, privalo informuoti tarybą

apie esamą interesų konfliktą ir pareikšti apie nusišalinimą, ištraukti iš elektroninio balsavimo

įrenginio kortelę ir išeiti iš posėdžių salės.

Posėdžio pertrauka planuojama po 1 val. 30 min., kitos – pagal poreikį.

1. SVARSTYTA. Pritarimas Šilalės rajono savivaldybės ir Klaipėdos apskrities

valstybinės mokesčių inspekcijos bendradarbiavimo sutarties pasirašymui.

Pranešėjas Artūras Mikalauskas pristatė sprendimo projektą su pakeitimu ir prašė pritarti.

R. Vaitiekus siūlė sutartyje įrašyti Pajūrio seniūniją.

A. Mikalauskas paaiškino, jog sutartis yra sudaroma tarp šalių, bendradarbiavimo

pagrindu ir nesuderinus su kita šalimi negalima keisti sutarties, juolab, kad dėl to jau buvo

kreiptasi ir Valstybinė mokesčių inspekcija nesutiko įrašyti.

Pasisakė R. Vaitiekus.

Posėdžio pirmininkas pasiūlymo balsavimui neteikė ir siūlė balsuoti už pateiktą

sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl pritarimo Šilalės rajono

savivaldybės ir Klaipėdos apskrities valstybinės mokesčių inspekcijos bendradarbiavimo

sutarties pasirašymui (balsų dauguma).

BALSAVO: UŽ – 18, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 3.

2. SVARSTYTA. Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2023 m. vasario 2 d. sprendimo Nr.

T1-6 „Dėl Šilalės rajono savivaldybės viešosios tvarkos bei krizių valdymo ir civilinės saugos

būklės gerinimo 2023–2025 metų programos patvirtinimo“ pakeitimas.

Pranešėjas Mindaugas Mikutavičius pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

R. Norvilienė klausė, 2 programos punkte yra apibūdinta civilinės saugos būklė ir

pažymėta, jog Šilalės rajono savivaldybės įstaigos, kurios atlieka ar padeda atlikti ekstremalių

situacijų, įvykių šalinimo darbus, neturi, arba joms trūksta įrankių, aprangos, elektros generatorių

elektros tiekimui užtikrinti, ar už numatytas lėšas yra planuojama šiuos trūkumus ištaisyti.
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M. Mikutavičius atsakė, kad taip, ši programa yra 3 metams ir šiais metais yra numatyta

plėsti toliau Šilalės mieste vaizdo stebėjimo kamerų tinklą, įrengti sirenas, taip pat numatyta

plėtoti bendradarbiavimą su Šilalės policijos komisariatu. Generatoriai nusikelia į kitus metus.

V. Jasevičius klausė, kokia situacija Šilalės rajone su sirenomis, kiek gyventojų išgirstų

jas esant nelaimei.

M. Mikutavičius atsakė, kad situacija yra bloga, pastatytos tik penkios sirenos visame

rajone, išvis sirenų neturi – Laukuva, Pajūris, Upyna. Ši problema tęsiasi daug metų, tam

anksčiau nebuvo skiriamas finansavimas, tad pagal šią programą palaipsniui stengsimės sirenų

tinklą plėsti.

V. Jasevičius klausė, kokia situacija su priedangomis.

M. Mikutavičius atsakė, kad patenkame į 12 savivaldybių, kurios yra įgyvendinusios 40

proc. viso rajono gyventojų patalpinimą priedangose. 

R. Norvilienė klausė, ar per pastaruosius metus buvo įsteigta savanoriškų draugijų, o gal

planuojate jų atsiradimą, inicijavimą.

M. Mikutavičius atsakė, kad taip, yra ruošiamasi su Lietuvos Raudonuoju kryžiumi

pasirašyti bendradarbiavimo sutartį.

R. Jonutis klausė, kiek esame pasiruošę priimti gyventojus priedangose, kolektyviniuose

apsaugos statiniuose, kokia yra reali situacija, kaip pvz.: ekstremali situacija – potvynis, kiek

žmonių patektų, kur turėtų kreiptis ir kiek laiko lauktų.

M. Mikutavičius paaiškino, jog, ištikus ekstremaliai situacijai – potvyniui, žmonės būtų

keliami į kolektyvinės apsaugos statinį. Priedanga yra skirta labai trumpam laikotarpiui, labiau

karo atveju. Priedanga ir kolektyvinės apsaugos statinys pagal reglamentą yra paruošiami mero

potvarkiu per 12 valandų.

R. Jonutis klausė, kolektyvinės apsaugos statiniai duoda mažai naudos, o karo atveju

pirmiausia į tokias vietas ir taikomasi, ar yra tam numatytų alternatyvų.

M. Mikutavičius atsakė, kad alternatyva yra tokia, kad ten kur yra galimybės.

Papildė T. Bartkus.

L. Dargienė klausė, ar priedangos yra pritaikytos negalią turintiems asmenims.

M. Mikutavičius atsakė, kad dauguma priedangų pritaikytos.

E. Gečas klausė, kaip rūpinamės medikamentų, maisto ir kitomis būtiniausiomis

atsargomis.

M. Mikutavičius atsakė, kad savivaldybėje apsaugos priemonių turime, jos yra išdalintos

ir švietimo įstaigoms, taip pat ir asmens sveikatos priežiūros įstaigos turi šių priemonių.

Pranešėjas paaiškino, jog kas liečia maistą, mediciną, socialinį sritį – viskas yra sudėta į Šilalės

savivaldybės mobilizacijos valdymo planą, ir nors jis yra riboto naudojimo, tačiau viskas yra

numatyta.

E. Gečas klausė, ar praėjusiais metais vyko pratybos.

M. Mikutavičius atsakė, kad mobilizacinių pratybų nebuvo, pernai metais rinkomės į

mobilizacijos valdymo grupę, kur grupės nariai susipažino su savo funkcijomis, kurias turėtų

vykdyti.

Pasisakė T. Bartkus, M. Mikutavičius.

R. Norvilienė siūlė prie uždavinių papildyti, įtraukiant 11.8. punktą, jog šviesti ir

edukuoti rajono gyventojus kaip elgtis ekstremalių situacijų atvejais.

Pritarta bendru sutarimu pasiūlymui.

Pasisakė R. Jonutis.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono savivaldybės

tarybos 2023 m. vasario 2 d. sprendimo Nr. T1-6 „Dėl Šilalės rajono savivaldybės viešosios

tvarkos bei krizių valdymo ir civilinės saugos būklės gerinimo 2023–2025 metų programos

patvirtinimo“ pakeitimo (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 21, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.
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3. SVARSTYTA. Pritarimas Šilalės rajono savivaldybės Antikorupcijos komisijos 2023

metų veiklos ataskaitai.

Pranešėja Raimundė Gečienė pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl pritarimo Šilalės rajono

savivaldybės Antikorupcijos komisijos 2023 metų veiklos ataskaitai (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 21, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

4. SVARSTYTA. Šilalės rajono vietinės reikšmės kelių objektų prioritetinių eilių

2024–2026 metų sąrašo patvirtinimas.

Tarybos narė Asta Bataitytė nusišalino nuo klausimo svarstymo, priežastį nurodė (nes

gyvena vienoje iš sprendimo projekte paminėtų gatvių) ir paliko posėdžių salę.

Bendru sutarimu pritarta nusišalinimui.

Pranešėjas Justas Stankevičius pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

R. Jonutis teiravosi, ar Struikų kaimo, Ramunių gatvės gyventojai gavo atsakymą iš

komisijos dėl kelio asfaltavimo, kokie argumentai, kad kelias nebuvo įtrauktas į sąrašą.

T. Bartkus atsakė, kad sąrašas sudarinėjamas pagal mūsų prioritetinių objektų sąrašą,

kuris yra gan ilgas ir šiuo atveju Ramunių g. buvo perimta savivaldybės ne taip seniai, tikėtina,

kitame sąraše, kuriame yra virš 100 objektų, šis kelias yra. Kol kas dėl kelio asfaltavimo nieko

negalime pasakyti, bet seniūnas pavasarį planuoja imtis veiksmų keliui patvarkyti.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono vietinės reikšmės

kelių objektų prioritetinių eilių 2024–2026 metų sąrašo patvirtinimo (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 20, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

Į posėdžių salę sugrįžo A. Bataitytė.

5. SVARSTYTA. Kelių priežiūros ir plėtros programos finansavimo lėšų, skirtų Šilalės

rajono savivaldybės vietinės reikšmės keliams (gatvėms) tiesti, rekonstruoti, taisyti (remontuoti),

prižiūrėti ir saugaus eismo sąlygoms užtikrinti, 2024 metų objektų sąrašo patvirtinimas.

Tarybos narė Asta Bataitytė nusišalino nuo klausimo svarstymo, priežastį nurodė (dėl

viešų ir privačių interesų konflikto) ir paliko posėdžių salę.

Bendru sutarimu pritarta nusišalinimui.

Pranešėjas Justas Stankevičius pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

L. Dargienė klausė, Šilalės miesto seniūnijai yra išaugęs finansavimas, ar planuojama

atlikti kokius didesnius darbus.

T. Bartkus atsakė, kad Šilalės miesto seniūnijos lėšos yra suplanuotos beveik kaip ir

kiekvienais metais, šiais metais yra numatoma kartu išasfaltuoti Šolių g., Kovo 11-osios g. III

etapu.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Kelių priežiūros ir plėtros

programos finansavimo lėšų, skirtų Šilalės rajono savivaldybės vietinės reikšmės keliams

(gatvėms) tiesti, rekonstruoti, taisyti (remontuoti), prižiūrėti ir saugaus eismo sąlygoms

užtikrinti, 2024 metų objektų sąrašo patvirtinimo (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 20, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

Į posėdžių salę sugrįžo A. Bataitytė.

6. SVARSTYTA. Prioritetinės valstybinės reikšmės kelių ruožų su žvyro danga

asfaltavimo Šilalės rajono savivaldybėje eilės patvirtinimas.

Tarybos narys Egidijus Gečas nusišalino nuo klausimo svarstymo, priežastį nurodė (dėl

galimo interesų konflikto) ir paliko posėdžių salę.
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Bendru sutarimu pritarta nusišalinimui.

Pranešėjas Justas Stankevičius pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

R. Norvilienė klausė, kas buvo svarstoma darbo grupėje, kodėl toks komisijos sprendimas

dėl Palentinio kelio.

T. Bartkus atsakė, kad komisija skirstė prioritetinius balus, po 10 papildomų balų gavo

visi ruožai kuriuose važiuoja arba maršrutinis, arba geltonasis autobusiukas, likusieji kiti balai

(25,15,10,5) komisijos bendru sutarimu paskutinėje vietoje buvusiam Tverų keliui skirti – 25

balai, Palentinio keliui – 20 balų. Taip pat ir Lietuvos automobilių kelių direkcijos buvo

atsiklausta, ar galima skiriant 25 balus patiems įtraukti kelią kurio sąraše nėra, tai atsakė, jog

tokios teisės neturime, balai būtų išmesti ir kelio tokiu atveju vis tiek neasfaltuotu, vien dėl to,

jog jie skaičiuoja ekonominį atsiperkamumą ir jeigu keliai nesurenka 5 proc. jie net nėra

įtraukiami į sąrašą. 

R. Norvilienė klausė, kokie ūkio subjektai yra Tveruose.

T. Bartkus atsakė, kad negalėtų atsakyti, nes šie duomenys buvo gauti jau suskaičiuoti iš

Lietuvos automobilių kelių direkcijos.

L. Dargienė klausė, dėl Tverų-Laukuvos kelio, kodėl taip dirbtinai iššoko į viršų sąraše,

kokiais kriterijais remiantis buvo pakelti šie keliai sąraše į viršų.

T. Bartkus atsakė, kad komisija bandė pasižiūrėti, jog būtų bent po vieną jungtį, ar

regioninį kelią prie didžiųjų seniūnijų.

R. Norvilienė klausė, į ką daugiausia buvo atsižvelgta vertinant, koks buvo pagrindinis

dalykas lėmęs tokį eiliškumą, kokį turime šiandien.

T. Bartkus atsakė, kad skyrėme balus taip, kad prie kiekvienos didžiosios seniūnijos būtų

jungtis ir jeigu būtume žiūrėję tik į ūkio subjektą, gyventojų skaičių, tai Palentiniui būtume turėję

irgi neskirti balų.

Pasisakė R. Vaitiekus.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl prioritetinės valstybinės reikšmės

kelių ruožų su žvyro danga asfaltavimo Šilalės rajono savivaldybėje eilės patvirtinimo

(vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 20, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

Į posėdžių salę sugrįžo E. Gečas.

7. SVARSTYTA. Elektros oro linijų pirkimas.

Pranešėja Reimunda Kibelienė pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl elektros oro linijų pirkimo

(vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 21, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

8. SVARSTYTA. Sutikimas perimti Šilalės rajono savivaldybės nuosavybėn valstybei

nuosavybės teise priklausantį materialųjį turtą ir jo perdavimo Šilalės rajono savivaldybės

viešajai bibliotekai.

Tarybos narė Rima Norvilienė nusišalino nuo klausimo svarstymo, priežastį nurodė (nes

klausimas liečia tiesioginę jos darbovietę) ir paliko posėdžių salę.

Bendru sutarimu pritarta nusišalinimui.

Pranešėja Reimunda Kibelienė pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl sutikimo perimti Šilalės rajono

savivaldybės nuosavybėn valstybei nuosavybės teise priklausantį materialųjį turtą ir jo

perdavimo Šilalės rajono savivaldybės viešajai bibliotekai (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 20, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.
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Į posėdžių salę sugrįžo R. Norvilienė.

9. SVARSTYTA. Savivaldybės turto perdavimas pagal panaudos sutartį.

Pranešėja Reimunda Kibelienė pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

E. Gargasė tikslinosi dėl projekto ir klausė, kas administruos buhalterinę dalį, ar tai atliks

bendruomenės pirmininkas.

R. Kibelienė atsakė, kad taip, veiklą vykdys bendruomenė ir bendruomenė atskirai

administruos viską kas susiję su projektu - pinigines lėšas, veiklas, pardavimus, pajamas,

išlaidas, pelną. Pranešėja paaiškino, kad Žadeikių sūkurys yra projekto partneris, o pats projektas

yra tęstinis.

E. Gargasė klausė, ar patalpos tikrai yra pritaikytos, kas atliks valymo darbus, nes

valytojos etatas nebus steigiamas.

R. Kibelienė atsakė, kad lietaus nuotekų tinklai bus sutvarkyti, taip pat patalpų išlaikymui

bus skirtos valstybės lėšos, tad bendruomenės pirmininko sprendimas bus kam šias pareigas

skirti.

Pasisakė T. Bartkus, R. Norvilienė, R. Kibelienė.

Iš posėdžių salės išėjo V. Jucius.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl savivaldybės turto perdavimo

pagal panaudos sutartį (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 20, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

10. SVARSTYTA. Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2023 m. gruodžio 28 d.

sprendimo Nr. T1-332 „Dėl leidimo rengti ir teikti projekto įgyvendinimo planą ir investicinį

projektą“ pakeitimas.

Tarybos narė Birutė Žirlienė nusišalino nuo 10 ir 11 darbotvarkės klausimo svarstymo,

priežastį nurodė (dėl viešų ir privačių interesų) ir paliko posėdžių salę.

Bendru sutarimu pritarta nusišalinimui.

Į posėdžių salę sugrįžo V. Jucius.

Pranešėja Ineta Butvidienė pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

R. Vaitiekus klausė, kas priims sprendimą, kad išlaidos yra būtinos projekto

įgyvendinimui ir, ar nereikėtų nusimatyti iki kokios sumos.

T. Bartkus atsakė, kad prie kitų projektų iš kart žinome kokia prisidėjimo suma, šiuo

atveju projekto finansavimas yra 100 proc. ir sudėtinga pasakyti kokia suma galėtų būti, visgi, jei

prie projekto reikės prisidėti, turėsime iš tarybos gauti pritarimą.

Papildė I. Butvidienė.

Pasisakė V. Jankauskaitė-Milčiuvienė ir klausė, ar nenutiks taip, jog iš savivaldybės

biudžeto teks paimti tokią sumą kuri nebus labai patraukli. Pasisakančioji pritarė idėjai, jog

vertėtų nusimatyti saugiklius.

T. Bartkus paaiškino, kad sąlygų aprašas neprašo prisidėti, tad atsiranda klausimas, kokią

sumą įrašyti.

Vyko diskusija dėl sumos įrašymo.

R. Vaitiekus domėjosi dėl Kvėdarnos ambulatorijos finansavimo, ar kas nors pasikeitė, ar

vis dėl to atsisako finansavimo.

I. Butvidienė atsakė, kad Kvėdarnos ambulatorija parašė raštišką atsisakymą, kadangi

šiuo metu neturi ką įsigyti, medicininė įranga yra neseniai atnaujinta.

R. Vaitiekus tikslinosi, kada gautas raštas.

I. Butvidienė atsakė, jog nesenai, prieš savaitę.

R. Norvilienė klausė, galbūt reikėtų Kvėdarnos ambulatorijai leisti bent minimaliai

atsinaujinti.
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T. Bartkus atsakė, kad Kvėdarnos ambulatorija nedirba nuostolingai, todėl galėtų

susiplanuoti ir atsinaujinti įsigydami kompiuterius, spausdintuvus patys.

I. Butvidienė papildė, jog pirminiam lygiui yra numatyta ką galima įsigyti už projekto

lėšas, ne viską galima pirkti.

R. Norvilienė teiravosi, ar savivaldybės gydytoja bendravo su Kvėdarnos ambulatorija,

pasisakė, jog galbūt elektromobilio nupirkimas leistų rajone po truputį pradėti teikti mobiliąsias

paslaugas, jį pritaikyti mobiliai ambulatorijai ir plėsti paslaugas arčiau gyventojų.

T. Bartkus paaiškino, jog nupirkti elektromobilį ir įrengti įkrovimo stotelę už 30 tūkst.

Eur nepavyktų. Paaiškino, jog taip nukrypstama nuo to kas buvo sutarta.

I. Butvidienė papildė, jog iš projekto lėšų automobilis negali būti skirtas ambulatorinės

slaugos paslaugoms namuose teikti. Jis gali būti skirtas pacientams lankyti namuose, bet tai

neturi būti, kaip ambulatorinės slaugos paslauga.

R. Jonutis prašė pateikti konkretų pavyzdį, jei savivaldybės biudžeto lėšomis būtų

padengiamos netinkamos, bet šiam projektui įgyvendinti būtinos išlaidos.

T. Bartkus pateikė pavyzdį: tvarkomas Priėmimo ir skubios pagalbos skyrius,

investiciniame projekte nusimatyta tvarkyti patalpas, tačiau nutinka taip, jog projekto eigoje

nusprendžiama, kad trūksta dar vienos patalpos kuriai projekte nėra numatytų lėšų, tokiu atveju

būtų netinkamos lėšos, projekto lėšų nebūtų galima papildomoms patalpoms naudoti, todėl

reikėtų dengti iš savivaldybės biudžeto, tačiau kiekvieną tokį atvejį reikės apgalvoti, o tarybos

nariai už juos turės balsuoti skirdami lėšas arba neskirdami.

R. Vaitiekus prašė savivaldybės gydytojos pasakyti savo nuomonę, ar šiandien

Kvėdarnoje viskas gerai, ar nereikia ir nereikės jokių investicijų ateityje.

I. Butvidienė atsakė, kad praeitos savaitės penktadienį dar kartą buvo susitikusi su

ambulatorijos vyr. gydytoju T. Šiaudiniu, jis patikino, kad šiai dienai yra viskuo pilnai aprūpinti,

šiuo metu neturi ką pirkti, dėl tos priežasties kuomet uždarė Pajūrio ambulatoriją visa jos įranga

buvo pervežta į Kvėdarną ir tos įrangos šiuo metu pilnai užtenka. 

Pasisakė R. Gečienė, T. Bartkus.

V. Jankauskaitė-Milčiuvienė siūlė nusimatyti sumos saugiklį, procentine išraiška iki 2

proc.

T. Bartkus paaiškino, jog toks siūlymas komitetuose nebuvo svarstytas ir tai būtų esminis

pakeitimas. Pakartojo jog savivaldybės taryba pinigus skirsto balsavimu, tad jeigu prie šio

projekto reikės prisidėti bent 1 Eur, taryba turės balsuoti. Informavo, jog šio pasiūlymo

balsavimui neteiks.

Pasisakė V. Jankauskaitė-Milčiuvienė, A. Mikalauskas, R. Vaitiekus, L. Dargienė, R.

Jonutis, R. Gečienė.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono savivaldybės

tarybos 2023 m. gruodžio 28 d. sprendimo Nr. T1-332 „Dėl leidimo rengti ir teikti projekto

įgyvendinimo planą ir investicinį projektą“ pakeitimo (balsų dauguma).

BALSAVO: UŽ – 15, PRIEŠ – 2, SUSILAIKĖ – 3.

11. SVARSTYTA. Viešosios įstaigos Laukuvos ambulatorijos reorganizavimas

prijungiant ją prie viešosios įstaigos Šilalės rajono ligoninės.

Iš posėdžių salės išėjo A. Meiženis.

Tarybos narys Valdemaras Jasevičius nusišalino nuo klausimo svarstymo ir paliko

posėdžių salę.

Bendru sutarimu pritarta nusišalinimui.

Pranešėja Ineta Butvidienė pristatė sprendimo projektą su pakeitimais – patikslinti įstatų

11.8. punktą, po žodžio „įstaigai“ pratęsti sakinį „suderinus su įstaigos stebėtojų taryba“ bei

patikslinti 21 skyriaus pavadinimą į – „Informacijos apie įstaigos veiklą pateikimo įstaigos

savininkui, dalininkui ir visuomenei tvarka“ ir prašė pritarti pateiktam sprendimo projektui su

pakeitimais.
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R. Gečienė klausė, ar dalininkai išlieka.

I. Butvidienė atsakė, kad taip.

R. Gečienė klausė, kokia situacija dėl reprezentacinių išlaidų.

I. Butvidienė atsakė, kad tai yra vadovo sprendimas ir jis gali įsirašyti kiek reikia.

Į posėdžių salę sugrįžo A. Meiženis.

V. Jankauskaitė-Milčiuvienė teiravosi dėl Laukuvos gyventojų surinktų parašų nejungti

Laukuvos ambulatorijos prie Šilalės rajono ligoninės, likimo, kodėl komitetuose nebuvo

galimybės už juos balsuoti.

T. Bartkus atsakė, kad per komitetą parašai buvo aptarinėjami, kiekvienas tarybos narys

gali atsižvelgti į parašus balsuojant. 

V. Jankauskaitė-Milčiuvienė klausė, ar reaguosite kaip nors į surinktus parašus.

T. Bartkus atsakė, kad reaguota buvo įvairiomis formomis, susitikta su ambulatorijos

darbuotojais, Laukuvos bendruomene. Laukuvos gyventojai nėra nusiteikę prieš jungimą, jiems

svarbiausia, kad ir toliau Laukuvoje būtų teikiamos paslaugos.

Pasisakė R. Jonutis, T. Bartkus, R. Vaitiekus, V. Jankauskaitė-Milčiuvienė, R.

Norvilienė, I. Butvidienė.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už pateiktą sprendimo projektą su pakeitimais.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl viešosios įstaigos Laukuvos

ambulatorijos reorganizavimo prijungiant ją prie viešosios įstaigos Šilalės rajono ligoninės

(balsų dauguma).

BALSAVO: UŽ – 15, PRIEŠ – 2, SUSILAIKĖ – 2.

Skelbiama 30 min. pertrauka.

Po pertraukos į posėdį nebesugrįžo V. Jankauskaitė-Milčiuvienė, A. Meiženis, V. Jucius,

G. Navardauskas.

12. SVARSTYTA. Mažumos valanda.

R. Norvilienė klausė, kas yra korekcijos atsirandančios vietinės rinkliavos už šiukšles

sąskaitose, kas jas sudaro.

R. Gailienė atsakė, kad mokėjimo pranešimose atsiradusios korekcijos yra vykdomos jau

nuo 2017 metų, pats mokestis Šilalės rajono savivaldybėje yra skirstomas į pastovią ir kintamąją

dalį, pastoviosios dalies mokestis yra skaičiuojama nuo turto nuomos, o kintamoji – nuo

deklaruotų gyventojų skaičiaus. Taip pat kintamosios dalies dydžiui turi įtakos turimų

konteinerių išvežimas, tai reiškia, kad pvz.: individualiame name gyvena vienas žmogus, jis turi

240 L konteinerį, pagal metodiką yra paskaičiuota, kad tokiam gyventojui turint tokį konteinerį

yra 7 baziniai konteinerių išvežimo kartai per metus, jeigu asmuo tiek ir išveža, tuomet

sekančiais metais mokestis nepasikeičia ir jis nėra perskaičiuojamas, jeigu jis išveža daugiau nei

7 kartus, kiekvieną pakėlimą yra papildomai priskaičiuojama tarybos patvirtintais įkainiais, taip

pat, toje pačioje metodikoje galima kintamosios dalies dydį susimažinti, bet ne daugiau nei 30

proc. Jeigu žmogus per metus išveš 5 kartus, tai sekančiais metais padarysime minusinę

korekciją. Jeigu išveš 0 ar 3 kartus, korekcija bus padaroma vis tiek tik už du kartus. Taip pat

paskaičiavome, kuomet sausio mėnesį vykdėme masinį perskaičiavimą dėl faktinių konteinerių

pakėlimo, jog iš viso Šilalės rajono savivaldybės gyventojams, objektams buvo įvykdyta 5497

perskaičiavimai, iš jų didžiajai daliai - 4183 objektams rinkliava buvo sumažinta už 42 tūkst.

Eur, tai reiškia kad ši korekcija didžiajai daliai gyventojų neša naudą, nes jie rūšiuoja atsakingai,

nesukaupia atliekų ir susitaupo savo mokestį. Kitiems - 1314 mokėtojų buvo atliktos korekcijos

dėl papildomų konteinerių išvežimo, bendra suma siekia 18 tūkst. Eur.

A. Bataitytė klausė, kodėl taip yra, jog gyventojas, turintis seną, nenaudojamą lentpjūvę,

kur nėra nei vieno konteinerio ir nei vienas konteineris per metus neišvežamas, vis tiek gauna

sąskaitą už šiukšles.

R. Gailienė atsakė, jog vietinės rinkliavos mokestis yra siejamas su nekilnojamo turto

objektu, tokiu atveju, jei objektas yra nenaudojamas, savininkas metų gale turėtų pristatyti



9

atitinkamus dokumentus, pažymas apie elektros sunaudojimo kiekį, seniūnijos pažymas, kad

nekilnojamas turtas yra nenaudojamas ir tokiu atveju yra sumažinama dalis mokesčio, bet

pastovioji dalis vis tiek lieka, už kurią reikia mokėti.

A. Bataitytė klausė, kur kreiptis jeigu liko vienas nepažymėtas konteineris.

R. Gailienė atsakė, kad įmonė kuri atlieka šį darbą dar aktyviai važiuoja ir klijuoja

lipdukus, tereikia konteinerį išstumti ir tikrai bus pažymėtas.

R. Norvilienė klausė mero, ką jis galvoja apie gautą UAB „TRATC“ raštą, kuriame

prašoma savivaldybės prisidėti didinant įstatinį kapitalą, prisidedant šiek tiek daugiau nei 180

tūkst. Eur.

T. Bartkus atsakė, kad šiuo klausimu buvo diskutuota ir šiuo atveju neužtenka priimti tik

tarybos sprendimo, artimiausiu metu prašysime UAB „TRATC“ pateikti skaičiavimus. Įstatinį

kapitalą didiname ne skolų dengimui, o investavimui į projektus, kurie atpirktų investicijas, tad

lauksime žinių ir tikėtina, jog eisime į tarybą ir kaip taryba apsispręs dėl šio sprendimo taip ir

bus.

Pasisakė R. Kibelienė, T. Bartkus, R. Norvilienė.

R. Norvilienė klausė, dėl nakvynės namų, esančių prie Šilalės rajono ligoninės, pacitavo

gautą gyventojo raštą ir klausė, ar turite gavę tokį raštą ir kokia situacija dėl saugumo

užtikrinimo toje teritorijoje. 

T. Bartkus atsakė, kad toks raštas buvo gautas, Sveikatos apsaugos ir socialinių reikalų

komitetas svarstė šį klausimą, gyventojai ir Šilalės rajono ligoninė prašytų, kad iškeltume

nakvynės namus, tačiau jei jie atsirastų arčiau kultūros ar švietimo įstaigų būtų ne ką geresnė

situacija. Nakvynės namai yra pastatyti laikantis reikalavimų ir juos atitinka, o kalbant apie

ligoninės saugumą, buvo kalbėta, jog direktorius turėtų užtikrinti, kad tie asmenys nepatektų į

patalpas į kurias negalima patekti. Taip pat šiandien kaip tik svarstėme sprendimą susijusį su

sveikatos centru ir iš šio projekto lėšų yra numatyta pertvarkyti Priėmimo ir skubios pagalbos

skyrių, atsiras uždara rampa ir patekimas bus apsunkintas. Visgi bandėme pasižiūrėti vietas, kur

galėtume perkelti nakvynės namus, bet tokios vietos neradome, kad kitiems gyventojams

nesukeltų analogiškų situacijų.

Papildė A. Jančauskas.

Pasisakė R. Norvilienė ir prašė į šią situaciją dar labiau atkreipti dėmesį. 

Pasisakė L. Dargienė ir klausė, kada planuojama atidaryti sporto centrą ir, ar bus

galimybė vaikams lankantiems karate sportuoti sporto centro patalpose.

T. Bartkus atsakė, kad dar yra kitų techninių ir organizacinių dalykų kuriuos reikalinga

sutvarkyti prieš atidarant sporto centrą. Darbuotojų atrankos yra įvykusios, darbuotojai pradės

dirbti kelios dienos prieš atsidarymą. Karatistams irgi atsiras erdvė, galės sportuoti. Sporto

mokykla rugsėjo mėnesį į taryba ateis su nuostatais, kuriuose planuoja karate įtraukti kaip sporto

šaką.

R. Norvilienė klausė, kas bus antro aukšto patalpose, ar sporto salė pilnai įrengta.

T. Bartkus atsakė, kad antrame aukšte vietoje kosmoso erdvės yra numatyta vieta

aerobikos salei, taip pat yra numatyti kambariai, kurie dabar yra kaip administraciniai kambariai,

bet neatmetama galimybė jog galbūt tenai bus miegamieji kambariai. Treniruoklių salė įrengta.

L. Dargienė klausė, dėl Pelkių kaime nuotekų valymo įrenginių įrengimo, šiandien buvo

priimtas sprendimas dėl kelio tiesimo toje vietovėje, tad ar nemanote jog pirmiau reikėtų

sutvarkyti nuotekas.

T. Bartkus atsakė, jog Pelkių k. tvinsta ne dėl nuotekų, o dėl galimai nesančių

melioracinių įrenginių. Prie techninio projekto Pelkių k. gatvės asfaltavimo melioracijos

klausimas turėtų būti sprendžiamas. Nuotekų valymo įrenginiams įrengti europinių pinigų

nebuvo galimybės gauti, savivaldybės biudžete kuomet vyko svarstymas irgi nebuvo išsakytas

kaip poreikis, o taip pat ir savivaldybė kol kas neturi užplanavusi lėšų tokiems darbams.

Pasisakė L. Dargienė, T. Bartkus.
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R. Norvilienė klausė, kas žinoma dėl Šilalės mieste esančios Kvėdarnos gatvės ir

šaligatvių remonto, ar planuojama šioje gatvėje esančius medžius genėti. Taip pat buvo kreiptasi

dėl galimybės įrengti šaligatvį Kapų gatvėje.

T. Bartkus atsakė, kad dėl Kvėdarnos g. Lietuvos automobilių ir kelių direkcija planuoja

pradėti pirkimų procedūras, antroje metų pusėje yra numatytas visos gatvės remontas, kartu ir

tilto, šaligatvių, apšvietimo. Tačiau medžių šioje gatvėje genėti netikslinga, projekte numatytas

medžių išgriovimas, Lietuvos automobilių ir kelių direkcija rengdama projektą mato, kad visų

medžių tikrai neis išsaugoti. Dėl Kapų g. šaligatvio, pėsčiųjų tako, paklausimas buvo gautas, bet

viską darome prioritetų tvarka, savivaldybės taryboje esame priėmę sprendimą projektuoti taką iš

senųjų sodų Dvaro Kaimo gatvėje, yra nupirkta projektavimo paslauga ir projektuojame, kai

suprojektuosime reikės ir finansavimo.

R. Gečienė teiravosi, dėl centrinio tako vedančio į Šilalės rajono ligoninę ir jo prastos

būklės, dėl miesto laikrodžio, jog laikrodžiui trūksta antros pusės, taip pat dėl tako prie

parduotuvės Senukai, jog gatvę užima sandėliuojamos prekės, klausė kaip spręsti šią problemą,

ar gatvė atitenka savivaldybei ar parduotuvės savininkams.

T. Bartkus atsakė, kad šių metų Šilalės miesto seniūnija yra nusimačiusi skirti lėšų miesto

laikrodžio antrai pusei, turėtų nupirkti, nes sugriuvo nepataisomai. Dėl tako į ligoninę ligoninė

buvo planavusi daryti iš savo lėšų, bet takas nebuvo įregistruotas, dokumentacija yra sutvarkyta

ir įtrauks į investicinį projektą susijusį su sveikatos centru. Šaligatvis prie Senukų yra jų sklype,

ir ten pratęsti tako nelabai galėtume. 

Pasisakė A. Dambrauskas ir klausė, ar bus skiriama lėšų naujam autobusui įsigyti.

T. Bartkus atsakė, kad autobusų parkas žvalgosi naujo autobuso, šiuo momentu biudžete

tam pinigų nesame numatę, bet kai susiras autobusą ir žinos konkrečią sumą neatmetame

galimybės ieškoti finansavimo iš biudžeto. Taip pat yra galimybė mūsų savivaldybės autobusų

parkui teikti paraišką įsigyti dar vieną elektrinį autobusą, mažesnį, finansavimas 100 proc.

nedaugiau 200 tūkst. Eur. Galbūt artimiausiuose posėdžiuose ateisime ir prašysime tarybos

leidimo teikti paraišką. 

A. Dambrauskas klausė, sudegęs autobusas buvo nesenai pirktas, ar už jį buvo pilnai

išsimokėta.

T. Bartkus atsakė, kad už autobusą buvo pilnai išmokėta, tik pačio autobuso likutinė vertė

su kiekvienais metais nusirašė.

V. Norkus papildė, jog buvo pirktas už 15 tūkst. Eur (2021 m.), likutinė vertė – 5000 Eur.

L. Dargienė klausė, kada planuojama įengti elektromobilių įkrovimo stoteles.

T. Bartkus atsakė, kad 2022 m. buvo nupirktas techninis projektas, kurio rengėjas

neįgyvendino ir su juo sutartis buvo nutraukta, tad anksčiau taryboje patvirtintos stotelės

nebeprojektuojamos. Šiai dienai savivaldybės biudžete numatytos lėšos įrengti vieną įkrovimo

stotelę, galbūt dvigubą – keturioms transporto priemonėms, autobusų stotyje prie parduotuvės

Norfos, šiai stotelei ruošiamos pirkimo sąlygos. Visų kitų stotelių vietas planuojame išnuomoti

privatininkui.

Papildė E. Auškalnis.

E. Gargasė klausė, galbūt planuojama didinti Šilalės miesto vaikų dienos centrų grupes,

kokia situacija dėl vaikų žaidimo aikštelės Šilalės miesto seniūnijoje ir Šilalės kaimiškoje

seniūnijoje, kokiose vietose ir kiek planuojama įrengti.

T. Bartkus atsakė, Šilalės mieste dar vienos vaikų dienos centro patalpos numatytos

planuojamame pastatyti daugiabutyje. Šiuo metu neturime patalpų kuriuose galėtume įrengti. Dėl

vaikų žaidimo aikštelių, abejoms seniūnijoms yra numatytos lėšos, kaimiškoji seniūnija planuoja

už numatytas lėšas sutvarkyti Bytlaukio k. krepšinio aikštelę ir jei liks lėšų taip pat patvarkyti

Balsių k. esančią krepšinio aikštelę. Miesto seniūnija planavo vaikų žaidimo aikštelės tvarkymą

prie miesto tvenkinio, bet šią aikštelės plėtrą, modernizavimą ir tvarkymą planuojame įtraukti iš

europinių pinigų, tad diskutuojama, jog už numatytus seniūnijai pinigus galėtų atsirasti

papildoma vaikų žaidimo aikštelė, tik kol kas lieka klausimas kur. 

Iš posėdžio išėjo ir toliau jame nebedalyvavo V. Jasevičius.
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Diskutavo dėl vaikų žaidimo ir sporto aikštelių.

R. Gečienė klausė, dėl Turto ir socialinės paramos skyriaus atskyrimo, kaip planuojate

elgtis.

T. Bartkus atsakė, kad yra sudaryta administracijos direktoriaus darbo grupė dėl

struktūros peržiūrėjimo ir dėl valstybės tarnybos reformos, darbuotojų išvalstybinimo, grupė

dirba ir manykime, kad sprendimai bus dar šiais metais.

Papildė A. Jančauskas.

L. Dargienė siūlė peržiūrėti tvarkos aprašą ir gimus vaikui vienkartinę išmoką pakelti

bent iki 500 Eur.

T. Bartkus atsakė, kad tai aktualus klausimas, jį reikėtų spręsti, bet šiuometiniame

biudžete neužplanuota daugiau pinigų. Planavome ir šiais metais tikrai peržiūrėsime tvarkos

aprašą.

R. Gečienė klausė, dėl probleminių kaimo kelių, kada planuojama juos greideriuoti,

tvarkyti.

T. Bartkus atsakė, kad seniūnijos jau intensyviai stengiasi darbuotis, bėdos yra su

regioniniais keliais. Paraginsime seniūnus dar daugiau dėmesio skirti keliams. 

R. Gečienė klausė Šilalės kaimiškosios seniūnijos seniūno, kokia situacija dėl kapinaičių

ir tvoros. 

A. Vaičiulis atsakė, kad viskas sutvarkyta.

L. Dargienė klausė dėl Tūbinių k. kapinaičių tako/laiptų, ar bus kas nors daroma, nes

takas/laiptai prastos būklės.

A. Vaičiulis atsakė, kad laiptai sutvarkyti jau pernai.

R. Norvilienė prašė sekančiame posėdyje pristatyti informaciją apie šiuo metu vykdomus

projektus, jų eigą ir būsimus projektus. Klausė apie Dariaus ir Girėno skverą, kas šiuo klausimu

daroma,  kur galima išvysti vizualizacijas, kur būtų galima pateikti savo pasiūlymus, įžvalgas. 

T. Bartkus atsakė, kad techninis projektas parengtas prieš 6 metus, paviešintas ir jame kol

kas niekas nepasikeitė. Bandome koreguoti kai kuriuos sprendinius, kalbant apie medžių kirtimą,

specialistai aiškinasi ar nereikia parengti atskiro želdynų pertvarkymo projekto.

R. Norvilienė klausė, kada skelbsite Bijotų seniūnijos konkursą.

T. Bartkus atsakė, jog artimiausiu metu.

Meras Tadas Bartkus informavo, jog kitas tarybos posėdis planuojamas 2024 m. kovo

28 d., komitetų posėdžiai kovo 25 d.

Posėdžio pirmininkas Tadas Bartkus

Posėdžio sekretorė Sandra Balčienė
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